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                                                     Protokół z zebrania wiejskiego sołectwa Gwiździny 

 

          Zebranie odbyło się w dniu 13 września 2022 r. o godz. 18.15 w świetlicy wiejskiej w Gwiździnach. 

         Na ogólną liczbę 590 stałych, uprawnionych do głosowania mieszkańców sołectwa, w zebraniu 

         uczestniczyło 31 mieszkańców, a więc mniej 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbyło się  

         w drugim terminie.  Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

       

          W zebraniu uczestniczyli: 

- Wójt Gminy Pan Tomasz Waruszewski, 
- Radny Gminy Pan Zdzisław Domżalski, 
- Pracownik Urzędu Pani Agnieszka Leśniewska. 
 

Porządek zebrania: 

1) Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2) Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

3) Wnioski i zapytania. 

4) Zakończenie zebrania. 

Przebieg zebrania : 

Ad 1) Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

Zebranie otworzył i poprowadził Sołtys wsi Ireneusz Dąbrowski. Powitał zebranych i stwierdził 

ważność zebrania jak na wstępie protokołu. Przedstawił projekt porządku zebrania. Nie zgłoszono 

dodatkowych punktów do porządku obrad. Porządek został podjęty jednogłośnie. Sołtys przeprosił,           

że z powodu choroby nie poprowadził poprzednich zebrań wiejskich i podziękował osobom, które  

go w tym zastąpiły. Podziękował również za współpracę poprzedniej Radzie Sołeckiej i przywitał  

nową Radę Sołecką. Podziękował również odcinkowi kolędowemu za przygotowanie dożynek  

parafialnych i za reprezentowanie Sołectwa Gwiździny podczas dożynek gminno-powiatowych w             

Skarlinie. 

 

Ad 2) Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

   Wójt Gminy w swoim wystąpieniu omówił następujące zagadnienia : 

• Podziękował Kole Gospodyń Wiejskich za udział w dożynkach gminno- powiatowych, które 

   odbyły się w Skarlinie 3 października br. 

 

• Przekazał informacje dotyczące przyznawanych świadczeń z pomocy społecznej : 

- stypendia socjalne, 

- dożywianie dzieci w szkołach ( Spółdzielnia Socjalna „ Obiadek ” z Mroczna ), 

-  świadczenia rodzinne, 

-  świadczenia z funduszu alimentacyjnego, 
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- dodatek węglowy, 

- dodatek osłonowy, 

- wydawanie żywości z programu „ pomoc żywnościowa ” ze środków UE. 

• Poinformował, że komputery z programu Granty PGR będą wydawane wnioskodawcom 

   koniec września, początek października. 

 

• Omówił problem wzrostu kosztów utrzymania w związku z podwyżką cen energii i opału oraz 

   zapowiadany wzrost wywozu opadów komunalnych, zwielokrotnienie cen inwestycji. Zaapelował, 

   żeby mieszkańcy zaopatrzyli się jak najszybciej w opał na zimę. 

 

• Przekazał, że w przyszłym roku będzie aktualizowany cennik wynajmu świetlic wiejskich. 

• Poinformował o konsultacjach społecznych – Lokalna strategia rozwoju LSR, które odbędą się  
   w Mszanowie 21 września br., od godz. 15.00 do 18.00. 
 
• Omówił inwestycji w Sołectwie Gwiździny: 

- wykonano naprawę drogi Gwiździny – Krzemieniewo; 

- budowa drogi Gwiździny – Tylice – inwestycja będzie realizowana, jednak ze względu na duży    

   wzrost cen, nie wiadomo kiedy to nastąpi; 

- w bieżącym roku zostanie wykonane umocnienie skarpy i płotu na boisku szkolnym; 

- wymiana pieca z węglowego na olejowy, odrębne sterowanie ocieplania pomieszczeń, Gmina   

  będzie się starała, aby zrobić termomodernizację biblioteki i mieszkań; 

- remont pałacu – z informacji uzyskanych od KOWR należało zwiększyć zakres inwestycji; 

- starania o to, aby pozyskać park w Gwiździnach na własność; 

- budowa szatni nastąpi po sprzedaży działki pod sklep DINO oraz jeśli zostaną pozyskane środki z             

  Ministerstwa Sportu; 

- budowa ścieżki Pacółtowo – Tylice – zostało jeszcze zalanie ostatniej warstwy asfaltu oddanie      

  robót w tym roku; 

- budowa garażu dla samochodu strażackiego – środki pozyskane od Marszałka Województwa  

   Warmińsko-Mazurskiego. Duże zaangażowanie w pracę strażaków i budowa w trybie  

   gospodarczym; 

- dostęp do Internetu - mamy trzech dostawców; 

- termin oddania obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego – przewidywany termin oddania drogi      
  do użytku koniec grudnia bieżącego roku;  

 - budowa drogi z Mszanowa do drogi serwisowej obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego-   
   oddanie drogi planowane jest do końca bieżącego roku; 
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- budowa hali targowej w Bratianie, planowane zakończenie inwestycji na wiosnę 2023 r. Hala   
  budowana jest głównie dla rolników. 
 
Następnie Wójt przeszedł do podsumowania realizacji wniosków z zebrania wiejskiego, które  

odbyło się wiosną tego roku: 

Wniosek dotyczący budowy oświetlenia drogi na cmentarz, do realizacji w późniejszym czasie,     

zasadne na części odcinka drogi do cmentarza, do ujęcia w dokumentacji drogi i oświetlenia 

równoległej do drogi asfaltowej (przy plebani). 

Wniosek dotyczący budowy odcinka drogi wewnętrznej od kościoła do szkoły, obok stawu -do 

realizacji w późniejszym czasie. 

Wniosek o montaż lampy solarnej na skrzyżowaniu dróg na wybudowaniu Gwiździnki, skrzyżowanie 

drogi Gwiździny-Krzemieniewo z drogą do pałacu. Lampa może być przestawiona z drogi gminnej 

przez centrum miejscowości z uwagi na kończący się okres trwałości projektu, do realizacji w 

późniejszym czasie, okres trwałości kończy się dopiero pod koniec 2023. 

Wniosek dotyczący wybudowania/zamontowania progu zwalniającego na drodze Gwiździny-

Krzemieniewo; wcześniej złożono pisemny wniosek w tej sprawie. Po naprawie drogi przez PORR. 

Zarządca świetlicy zgłosiła brak miejsca na przechowywanie stołów i krzeseł. Zaproponowała zakup 

garażu typu blaszak, jednak to rozwiązanie mogłoby się okazać niepraktyczne i nie jest tanie w 

realizacji. W chwili obecnej najszybszym rozwiązaniem byłoby dostawienie analogicznego garażu jak 

do mieszkań komunalnych. Wiąże się to z konieczności przenoszenia dość daleko stołów co może 

spowodować ich uszkodzenie. Póki co w świetlicy brak miejsca na ten cel. Rozbudowa o dodatkowe 

pomieszczenie to znów potężne środki.  

 Wniosek w sprawie wyznaczenia miejsc parkingowych przy świetlicy, obecnie często samochody 

parkowane są przypadkowo, zastawiając wjazd i wyjazd z posesji na której znajdują się mieszkania 

komunalne. W najbliższym czasie zostaną podjęte działania w celu wyznaczenia miejsc 

parkingowych - oznakowanie farbą w kolorze białym. 

Wniosek o montaż dwóch lamp ledowych w celu oświetlenia placu parkingowego za budynkami 

wielorodzinnymi (stare bloki) w Gwiździnach. Zasilanie do lamp jest już wyprowadzone, w trakcie 

realizacji, Trwa zbieranie ofert na wykonanie zadania. 

Wniosek o rozpatrzenie możliwości doposażenie placu zabaw w Gwiździnach, potrzebne są dwa 

dodatkowe urządzenia. Doposażenie placów zabaw planuje się za jednym transportem podczas 

budowania placu zabaw w Bagnie. W przeciwnym wypadku koszt transportu kilku zabawek jest 

znacznie zawyżony. 

Ad 3) Wnioski i zapytania. 

Zgłoszono następujące wnioski i zapytania: 

- Budowa wodociągu. Wójt wyjaśnił, że inwestycja jest w trakcie projektowania, omówił sposoby  
  sfinalizowania inwestycji oraz spraw dotyczących budowy i przebudowy wodociągu. 
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-  Równanie drogi Tylice – Gwiździny. Wójt poinformował, że wniosek przekaże do Referatu  
   Drogowego.  
 
- Wniosek o lustro na drodze Gwiździny-Krzemieniewo przy wjeździe do pałacu . Wójt  
   poinformował, że wniosek zostanie zlecony do realizacji.  
 
- Wniosek o wycięcie 4 drzew lub zamontowanie lustra na drodze powiatowej w kierunku     
   Mroczna.  Wójt poinformował, że przekaże wniosek według właściwości do Powiatu. 
 
- Prośba mieszkańca o przekazanie do Powiatu, że nie został obkoszony chodnik wzdłuż drogi    
  powiatowej w kierunku Mroczna. Wójt poinformował, że przekaże informacje według właściwości  
  do Powiatu. 
 
- Wniosek o wznowienie przejazdu z drogi gminnej przez działki w centrum Gwiździn ( Kółko  
   Rolnicze) na drogę powiatową. Wójt odpowiedział, że w pierwszej kolejności sprawdzi kwestię  
   własności tych dróg, aby prawnie było wznowienie przejazdu. 
 
-  Oświetlenie od skrzyżowania w centrum Gwiździny do drogi powiatowej. Wójt poinformował, że 
   przydałoby się, chcieliśmy je wykonać jak robiono drogi w Gwiździnach, niestety działka na tym 
   odcinku, nie jest działką drogową są tam zaszłości, więc nie było możliwości budowania  
   czegokolwiek. Wykonany został na tym odcinku remont drogi, a nie budowa, nie było to objęte   
   dokumentacją, poza tym tam jest bardzo wąski pas drogowy. 
 
- Sprawa uciążliwości związanych z dyskoteką. Wójt odpowiedział, że odnośnie zniszczeń sprawę 
  należy zgłaszać do Gminy, natomiast kwestia zakłócania spokoju leży po stronie policji i tam 
  należy to zgłaszać. 
 
- Pytanie dotyczące kanalizacji i przyłącza gazu w Gwiździnach. Wójt odpowiedział, że perspektyw 
  na kanalizację w chwili obecnej nie ma, natomiast przyłączeń gazu nie robi Gmina tylko  
  Przedsiębiorstwo Górnicze i Naftowe i tam kieruje się wnioski o przyłącze, wówczas musiałoby być 
  więcej chętnych odbiorców. 
 
- Pytanie dotyczące odbioru folii od sianokiszonek. Wójt odpowiedział, że będzie ogłoszone kiedy 
  zostanie otwarty punkt odbioru folii na terenie Zakładu Usług Komunalnych w Mszanowie. 
 
- Prośba mieszkańca o informacje, kto otrzyma komputery. Wójt odpowiedział, że nie może 
  udzielać takich informacji, natomiast Panie z Referatu Oświaty są w kontakcie telefonicznym z              
  tymi osobami. 
 
- Pytanie dotyczące budowy bloków na terenie parku objętego ochroną. Wójt odpowiedział, że 
  na budowę bloków w parku nie zezwoliłby konserwator zabytków, ponadto Gmina nie jest 
  deweloperem i bloków budować nie może. Może jedynie budować mieszkania komunalne.    
  Planów miejscowych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną jest sporo. 
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Ad. 4 Zakończenie zebrania. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Sołtys zamknął zebranie wiejskie sołectwa  
Gwiździny. 

 

Protokołowała              Sołtys sołectwa Gwiździny 

Agnieszka Leśniewska                            Ireneusz Dąbrowski 

 
 
 
             
              
 
              
           


